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▲Dobrá zpráva 
Ústavní soud (ÚS) odmítl stížnost ekologů z občanského sdružení Nebojsa, které bojuje proti 

vedení rychlostní silnice R52 v úseku Pohořelice-Mikulov krajinou pod Pálavou. Aktivisté v soud-
ním sporu neúspěšně napadli stanovisko z roku 2005, jímž ministerstvo životního prostředí vyjád-
řilo souhlas s kontroverzní trasou. Stanovisko označované jako EIA vydali úředníci podle zákona o 
posuzování vlivů na životní prostředí. Městský soud v Praze i Nejvyšší správní soud žalobu zamít-
ly s tím, že obdobná stanoviska ministerstva nelze napadnout u soudu. Justice může přezkoumávat 
až pozdější úřední verdikty, které mají konkrétní dopad. Potvrdil to nyní i Ústavní soud. 

►Varující informace 
Ve státním rozpočtu nejsou peníze na dobudování soustavy krajských soudů tak, aby byly ve 

všech 14 regionech. Téměř veškeré roční investice pohybující se kolem 1,5 miliardy korun, které 
má ministerstvo spravedlnosti k dispozici, dává do dobudování justičního paláce v Brně. Za exis-
tence této vlády se proto s největší pravděpodobností chybějících šest krajských soudů, mimo jiné i 
v Karlových Varech, nepostaví. „Aby mohlo být o šest krajských soudů více, je otázkou dvou až tří 
miliard korun. Ty peníze nemáme, protože musíme, bohužel, platit justiční areál v Brně, který byl 
založen a začal být stavěn za minulé vlády," potvrdil ministr spravedlnosti Jiří Pospíšil. 

▼Nepotěšíme 
Ministerstvu pro místní rozvoj se nepodařilo ve vládě prosadit dodatečně navýšení letošního 

rozpočtu programu Panel, ze kterého se poskytují podpory na opravy panelových domů o 1,2 mili-
ardy korun. V současné době jsou tedy místo plánovaných 3,2 miliardy korun k dispozici 2,0 mili-
ardy, které by přesto měly zaručit uspokojení větší části požadavků. Státní podpora v tomto progra-
mu má podobu úrokové dotace, která je vyplácena postupně po dobu splácení podporovaných 
úvěrů, nejdéle však po dobu 15 let. 

D3 přijde na 80 miliard korun 
Zácpy a pomalá jízda v kolonách přes Sezimovo Ústí, Planou nad Lužnicí a Soběslav se za nece-

lé tři roky stanou minulostí. Řidičům uleví dalších 25 kilometrů dálnice D3, které začalo stavět 
Ředitelství silnic a dálnic (ŘSD). Dosavadní patnáctikilometrový úsek mezi Meznem a Táborem 
tak prodlouží stavbaři až do Veselí nad Lužnicí. Rychlostní spojnice by měla v budoucnu vést z 
Prahy přes České Budějovice až k rakouským hranicím. Stavbu za 10,4 miliardy korun provede 
sdružení čtyř firem v čele se společností Strabag. Celý dálniční úsek má být dokončen v červnu 
2011. 

Zaplatí spor Němců a Nizozemců ČR? 
Německá realitní společnost ECE Projektmanagement pohrozila České republice arbitráží o 

téměř jednu miliardu korun kvůli plánované výstavbě obchodního centra v Liberci. Předmětem 
sporu je údajný nezákonný postup ministerstva pro místní rozvoj. Společnost ECE, která chce v 
Liberci investovat bezmála tři miliardy korun do stavby nákupního centra Galerie Liberec, nesou-
hlasí s rozhodnutím MMR, které zvrátilo předchozí vyjádření libereckého magistrátu a krajského 
úřadu a uznalo konkurenční Multi Development jako účastníka stavebního řízení. Poradní orgán 
ministerstva, takzvaná rozkladová komise, přitom údajně doporučila ministerské rozhodnutí zrušit. 
Firma Multi Development s nizozemskými vlastníky, která v Liberci staví konkurenční obchodní 
centrum, získala stavební povolení jako první. Po pár měsících se však objevil konkurenční projekt 
společnosti ECE, který firma Multi napadla u libereckého magistrátu s tím, že ji znevýhodňuje. 

Cihly nejdou na odbyt 
Poptávka po cihlách se na tuzemském trhu během letošního roku výrazně propadla. Cihláři sni-

žují ceny až o 40 procent, někteří dokonce musí prodávat pod cenou. Ceny elektřiny, plynu a dal-
ších vstupů však dále rostou, v některých případech až o 20 procent. Odborníci tak nevylučují, že 
některé cihelny budou muset dále omezit výrobu nebo ji dokonce uzavřít. Za hlavní příčinu propa-
du poptávky označují cihláři krizi na světových trzích a silnou korunu. Silná domácí měna vedla k 
tomu, že cena cihel dovážených například z Německa byla prý letos až o desítky procent nižší než 
u stavebnin z domácí produkce. „Meziroční snížení cen činí u některých výrobků v extrému až 40 
procent," řekl obchodní ředitel společnosti Heluz Jan Krampl. Podle jiných výrobců však mohou 
být v současnosti na trhu slevy ještě vyšší. „Není problém dostat cenu na 50 až 60 procent," uvedl 
představitel z další přední cihlářské firmy. Někteří výrobci musí údajně prodávat i pod cenou.  

TÉMA: Topení a ventilace 
Rostou požadavky na vnitřní prostředí 
Výrobci techniky stále inovují 
Aktivní chladicí trámce a jejich uplatnění 
Podpora obnovitelných zdrojů energie 

PŘÍPRAVA STAVEB 
Outsourcing snižuje náklady i rizika 
Návrh stavby se znalostí prostředí 
Nový informační a oceňovací systém 

TECHNOLOGIE – KONSTRUKCE 
Vnitřní příčky mají svá pravidla 
Účinná minimalizace energetických ná-
kladů 
Experimentální výstavba obytného sou-
boru 

VADY A PORUCHY 
Poruchy střech z dřevěných vazníků 

ZAJÍMAVÁ STAVBA 
Architektura v souladu s přírodou 
Hotel do hor pod zn. celoročně 

MATERIÁLY – VÝROBKY 
Okenní profily jen v nejvyšší kvalitě 
Alternativní silikátové pojivo pro beton 
Průmyslová dlažba do náročných provo-
zů 
Sádrokartonové příčky 

TZB 
Kombinace sanačních metod na stavbě 
Polemika kolem jednoho pokusu 

STROJE – ZAŘÍZENÍ 
Praktické jeřáby a manipulátory 

EKONOMIKA 
Cenové zpravodajství 

LEGISLATIVA 
Nová norma pro dřevěné konstrukce 
Právní poradna 

PŘÍLOHA: 
TOP českého stavebnictví 2008 
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Průmyslové stavitelství v ohrožení 
Věřitelé firmy Průmyslové stavitelství Brno chtějí dostat podnik do úpadku. K brněnskému kraj-

skému soudu podali několik insolvenčních návrhů s tím, že jim jedna z největších stavebních spo-
lečností v Brně dluží téměř 200 milionů korun. Soud o návrzích rozhodne 20. října, řekla soudkyně 
Eva Krčmářová. Někteří věřitelé se obávají, že se firma, která měla v roce 2006 obrat téměř dvě 
miliardy korun, do té doby zbaví svého majetku. Průmyslové stavitelství Brno bylo například ge-
nerálním dodavatelem nejvyššího bytového domu v Brně, který byl slavnostně otevřen tento týden. 
Podílelo se i na stavbě brněnských hokejových hal pro mládež, kterou zaštiťoval hokejista Patrik 
Eliáš. Někteří věřitelé vzali svůj návrh zpět, soud ale vyzval i ostatní firmy a instituce, kterým 
Průmyslové stavitelství Brno dluží peníze, aby se k insolvenčnímu řízení připojily.  

Růst tržeb nevedl k většímu zisku 
Akciové společnosti Agrop Nova z Ptení na Prostějovsku loni vzrostly tržby za prodej vlastních 

výrobků a služeb o 2,5 procenta na 405,3 milionu korun. Firmě, která se zabývá zejména výrobou 
briket a dřevěných desek pro truhlářství a stavebnictví, se však snížil čistý zisk z 10,3 milionu 
korun v roce 2006 na 7,8 milionu korun. Vedení firmy uvedlo, že loňský rok byl z pohledu cen a 
situace na trhu velmi neklidný. V prvním pololetí společnost těžila z relativně vysoké poptávky a 
stoupajících cen surovin i výrobků. Loni v létě však vyšlo najevo, kolik zásob dřeva zůstává ve 
skladech po orkánu Kyril. „Došlo k prudkému převisu nabídky umocněné nutností zpracování 
stárnoucí kalamitní hmoty a poklesem exportu do USA z důvodu slabého dolaru. Tento převis se 
projevil v prudkém poklesu cen, který pokračuje do dnešních dnů. Uvedené skutečnosti měly zá-
sadní vliv na snížení ziskovosti ve druhém pololetí," uvedlo vedení společnosti. Společnost Agrop 
Nova měla na konci loňského roku celková aktiva 367,3 milionu korun, její vlastní kapitál obnášel 
151,6 milionu korun a cizí zdroje 215,4 milionu korun. V roce předcházejícím cizí zdroje firmy 
činily 219,8 milionu korun. Firma se zabývá výrobou a prodejem briket a dřevěných třívrstvých 
lepených desek, které se používají ve stavebnictví a truhlářství. Své zákazníky má mimo jiné v 
Rakousku, Německu, Itálii a Švýcarsku. Společnost, která loni zaměstnávala v průměru 219 lidí, 
patří dvěma fyzickým osobám.  

Firmy se zaměří na rekonstrukce 
Stavební firmy se budou do tří let kvůli zpo-

malení stavební výroby více zaměřovat na pro-
vádění rekonstrukcí, oprav, modernizací a údrž-
by. Tyto činnosti se dnes na výkonu stavebnictví 
podílí přibližně z 15 procent, v příštích letech by 
to však mělo být až 35 procent. Na tiskové kon-
ferenci Svazu podnikatelů ve stavebnictví (SPS) 
to řekl jeho prezident Václav Matyáš.  

Změna ve skladbě stavebních prací bude podle 
svazu způsobená současnou situací v odvětví a 
celkovým stavem trhu. „Zcela novým faktorem 
je globální finanční krize, jejíž vliv na českou ekonomiku by se samozřejmě projevil i ve staveb-
nictví," uvedl Matyáš. Téměř s jistotou lze podle SPS očekávat snížení tempa bytové výstavby 
kvůli dražším hypotékám a zpřísnění podmínek pro jejich poskytování.  

Některé stavební společnosti také vyjadřují obavy z dopadů krize na státní rozpočet. Silnější 
důraz na úspory by podle nich mohl znamenat také úbytek veřejných zakázek, na kterých jsou 
mnohé firmy do velké míry závislé.  

APB koupila B&BC Zbůch 
APB Plzeň - Petr Březina, firma zabývající se zejména zemními pracemi, stavebnictvím a demo-

licemi, koupila 100 procent akcií B&BC Zbůch, výrobce betonových stavebních prvků pro kanali-
zace a komunikace. Nový majitel si ponechal dosavadní management a stejný počet zhruba 180 
zaměstnanců. Řekl to generální ředitel B&BC Vladimír Tomášek, jeden ze dvou bývalých vlastní-
ků B&BC. „Strategie firmy ani výrobní sortiment se po vstupu nového vlastníka nijak nezměnila. 
APB chce využít naše výrobky pro své plánované stavební projekty," dodal. Tomášek nezveřejnily 
výši prodejní ceny, ryze český kupec svoji akvizici nekomentoval. APB Plzeň - Petr Březina vznik-
la v roce 1991. Zabývá se ještě stabilizací zemin, recyklací stavebních hmot, nákladní dopravou, 
těžkou nadrozměrnou přepravou, pronájmem mechanizace a jeřábovými pracemi. Podle odborníků 
vlastní nejvíce těžké stavební techniky v Plzeňském kraji a její zařízení působí po celé ČR i v za-
hraničí. Podle informací koupila APB v regionu velké rozvojové plochy, kde plánuje stavby bytů, 
což je nová orientace skupiny. Vlastní největší plzeňská kasárna na Slovanech, kde nyní demoluje 
objekty, dále část kasáren v Dobřanech a bývalou Prefu v Přešticích. Veškeré práce provádíme 
vlastním strojním zařízením a svými pracovníky bez jakýchkoliv subdodavatelů, uvádí internetové 
stránky firmy. B&BC Zbůch uvedla loni do provozu novou linku na dlažbu za 100 mil. Kč. Nyní 
má kapacitu 600 000 m2 ročně. Podnik patří do první pětky českých výrobců betonových prvků, 
loni utržil asi 400 milionů korun, meziročně o osminu více. Vykazuje třicetimilionový čistý zisk.  

Požadují značení a informace 
Hospodářská komora bude prosazovat, aby 

u nových budov byla uváděna nejen cena za 
metr čtvereční, ale i to, kolik stojí provoz 
takové plochy. To by podle komory mělo 
lidem pomoci v rozhodování, která stavba je 
energeticky náročná a jaké budou náklady při 
jejím užívání. Podle prezidenta SPS Václava 
Matyáše by však opatření vedoucí k povinné-
mu uvádění provozních nákladů bylo těžko 
realizovatelné. „Při neustále se měnících ce-
nách vstupů není žádný developer schopný 
definovat provozní náklady," řekl Matyáš. 

Nymburský obchvat do léta 2010  
V červnu roku 2010 by mohl být dokončen 

kompletní obchvat Nymburka, jenž by měl 
výrazně ulehčit dopravě v centru města. Pů-
vodní termín dokončení byl plánován na říjen 
2010. Urychlení výstavby připustil generální 
ředitel Ředitelství silnic a dálnic Alfred 
Brunclík. 

Trať po 15 letech 
Patnáct let uplynulo podle pražského radní-

ho Radovana Šteinera od prvního návrhu po 
zprovoznění tramvajové trati do Radlic. Řekl 
to na slavnostním otevření prodloužené trati 
ke stanici metra Radlická. Samotná stavba 
téměř 800 metrů dlouhého úseku trvala zhru-
ba rok a stála 510 milionů korun. Většinu 
peněz získalo hlavní město z evropských fon-
dů. 

Školáci v novém 
Školní jídelna v českokrumlovské Základní 

škole Plešivec, která měla velké problémy s 
požadavky hygieniků, po generální rekon-
strukci obnovila provoz. Technologicky ná-
ročné opravy si vyžádaly zhruba 23 milionů 
korun, nyní se ještě pracuje na venkovních 
fasádách. 

Nová čistička 
V Jesenici u Prahy, kde se masivně rozvíjí 

nová bytová výstavba, začali s výstavbou 
čističky odpadních vod. Kapacita zařízení by 
měla vystačit pro 7500 obyvatel, což dostateč-
ně pokryje nejen současnou potřebu, ale i 
další plánovaný rozvoj obce, sdělil Vladimír 
Ujec ze stavební firmy VCES. Dokončení 
stavby je plánováno v červnu 2010. 

Hledá se dodavatel 
Plzeňský kraj vyhlásil soutěž na dodavatele 

stavby nové nemocnice v Klatovech za půl 
miliardy korun. Nabídky přišly od 11 firem. 

Na Pankráci rozvodna 
Část Prahy 4 získá do Vánoc novou vysoko-

napěťovou rozvodnu, která by měla zásobovat 
pankráckou pláň a oblast v okolí Budějovic-
kého náměstí. Energetici začali rozvodnu 
budovat před dvěma roky. Jde o zapouzdřené 
zařízení, kde je elektřina izolovaná od vnější-
ho prostředí. Podobná rozvodna je i v Holešo-
vicích, na Karlově, Pražačce a Červeném 
vrchu. 
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Do školy bez bariér 
Plzeň bude mít do konce roku další bezbari-

érovou základní školu. Speciální výtah za více 
než 2,2 milionu korun buduje 1. ZŠ v Západní 
ulici v Bolevci. Zařízení pro 740 dětí se stane 
třetí školou na území města, jež odbourá pře-
kážky pro tělesně postižené žáky. Kromě prv-
ního městského obvodu, kde se zatím všechny 
tři školy nacházejí, má mít do roku 2010 kaž-
dý větší obvod nejméně jedno takto upravené 
zařízení. V Plzni tak bude nejméně osm kom-
pletně bezbariérových škol. 

Miliony pro kostel 
Gotický kostel sv. Jakuba v Prachaticích, 

nejstarší stavitelská památka ve městě, se 
dočká opravy. Římskokatolická farnost navíc 
připravuje rekonstrukci v budově fary, varhan 
v kostele a také ulití nového zvonu. Církvi se 
na práce za bezmála 19 milionů korun podaři-
lo získat dotaci 13,2 milionu korun z Regio-
nálního operačního programu. Rekonstrukce 
obou památek začne příští rok. Dokončena 
bude v roce 2010. 

Pavilon proti rakovině 
Snad v listopadu by mohla plzeňská fakultní 

nemocnice začít stavět nový pavilon pro tolik 
potřebnou onkologii. Stavba v lochotínském 
areálu nemocnice, která včetně přístrojového 
vybavení přijde na miliardu korun, by měla 
být hotová v polovině roku 2010. 

Čekání na dotace 
Kolínská radnice už má studie nové podoby 

dvou objektů v areálu bývalého zámku. Jeden 
z nich by se mohl přeměnit v novou městskou 
knihovnu, druhý ve společensko-
administrativní centrum. Náklady na opravu 
chátrající památky ale přesahují možnosti 
města. Bude proto žádat o dotace. 

Na kole do práce 
Centrum Vyškova spojuje s okrajem města 

nová cyklostezka. Dvoukilometrový úsek 
propojil Smetanovy sady v centru s průmyslo-
vou zónou Sochorovo. Cyklisté ji mohou vyu-
žívat k rekreaci, ale hlavně ke každodennímu 
dojíždění do práce. 

Peníze na promenádu 
Kadaň získá dotaci EU z regionálního ope-

račního programu Severozápad na dvě vý-
znamné stavby. S pomocí evropských peněz 
tak vybuduje nábřežní promenádu a postaví 
víceúčelovou sportovní halu. I přes nezařazení 
regenerace panelového sídliště C a rekonstruk-
ce památkově chráněného domu v centru měs-
ta mezi vybrané projekty je to pro město vý-
razný úspěch. 

Za lepší dopravu 
V Kolíně byla otevřena rekonstruovaná 

křižovatka zvaná Modrý bod. Leží na frekven-
tové silnici I/38, po níž vede průtah městem. 
Oprava křižovatky by měla přispět ke zlepšení 
průjezdnostni Kolínem a zvýšení bezpečnosti 
dopravy. 

Nádraží se stane komerčním centrem 
Vlakové nádraží v Českých Budějovicích čeká rozsáhlá přestavba. Odhadem za pět miliard ko-

run vzniknou do roku 2014 nová nástupiště, další odbavovací hala, parkoviště, hotel a komerční 
zóny. České dráhy již uzavřely smlouvu na projekt s developerskou firmou CB Station Develop-
ment. Starou budovu z roku 1908 obsadí obchodníci a nástupiště překryje hangár se skleněnou 
střechou. Vedle nádraží v místě železniční polikliniky vyroste nová odbavovací hala, kde budou 
cestující přecházet nad nástupišti proskleným tubusem, a hotel, pod nimi pak podzemní parkoviště. 
Spolu s dalším stáním - v místě depa a myčky, se dá počítat s kapacitou pro tisíc aut. Termín zahá-
jení stavby je 2010.  

Sedmdesát bytů na Šumavě 
Prodej sedmdesáti nadstandardně vybavených 

apartmánů a bytů ve třech nově vznikajících 
obytných objektech na Železnorudsku na Šuma-
vě zahájila společnost MEXX Reality. V minu-
lých dnech firma spolu s partnery odstartovala 
výstavbu rezidenčního domu Vila Karla  s 24 
apartmány na Špičáku. Ten leží v bezprostřed-
ním sousedství pětihvězdičkového lyžařského 
areálu s nejstrmější tuzemskou sjezdovkou a 
letním bikeparkem. Druhý dům nabízí 27 apart-
mánů v Javorné (11 km od Železné Rudy), po-
blíž známých šumavských běžkařských a cyklo-
turistických tras. Přípravné práce byly zahájeny již letos na jaře, vlastní výstavba objektu byla 
zahájena v srpnu. Posledním projektem je zahájená rekonstrukce polyfunkčního domu Plzeň přímo 
v Železné Rudě. Kromě 19 nadstandardně vybavených bytů bude v přízemí objektu ještě restaura-
ce a prodejna. Dům je vybaven výtahem. 

Další kanceláře v Plzni 
Immorent ČR postaví do roku 2012 v Plzni kancelářský areál Fabrika Business Park s plochou 

38 000 m2. Firma vykoupila od soukromníků a města 2,5 hektaru vedle univerzity na Borských 
polích a nyní žádá o stavební povolení na první ze tří etap. Potvrdil to projektový manažer Milan 
Zikmund. Zájem o kvalitní kancelářské plochy nejvyšší třídy A je podle něj i CzechInvestu značný 
a limituje příchod silných zahraničních i českých firem do Plzně. Stavba osmi samostatných ná-
jemních budov, obslužných silnic, parkovišť včetně třípodlažního parkovacího domu přijde na 
jednotky miliard korun. V areálu, jehož dokončení bude záviset na poptávce nájemců, by mělo 
najít práci nejméně 2500 lidí, zejména středo- a vysokoškoláků pracujících ve strategických služ-
bách a call centrech.  

V Tunisu se staví i v létě 
PSJ sice neumí poručit větru, dešti, ale extrémní tuniská vedra přečkala na své zatím největší 

zahraniční zakázce bez problémů. V Tunisu, hlavním městě severoafrické země, již rok pracuje na 
rekonstrukci a rozšíření moderního kotviště a stavbě turistického zázemí významného přístavu La 
Goulette. PSJ na stavbě působí jako generální dodavatel. Investorem rozsáhlého projektu, který si 
vyžádá investice ve výši 25 milionu eur, je firma Goulette Shipping Cruise. Projekt je z 85 procent 
financován prostřednictvím exportního úvěru Komerční banky. 

Berounský rezidenční komplex 
Developerská skupina Crestyl připravuje výstavbu rezidenčního komplexu Berounské stráně. Po 

svém dokončení nabídne 621 bytů o celkové ploše 48 tisíc m2 v klidném prostředí v zeleni, v cent-
ru Berouna a nedaleko Prahy. V lokalitě již probíhají přípravné stavební práce, dokončení první 
etapy projektu je naplánováno na rok 2010. Náklady přesáhnou 2,2 mld. Kč. 
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Pozvánka na semináře euroCALC 3 
Informujeme Vás o zcela novém oceňovacím systému euroCALC 3, 

určeného na oceňování stavebních prací. Nový euroCALC 3 v sobě kon-
centruje trendy z oblasti stavebnictví, moderní technologie a 17 let zkuše-
ností. Bezkonkurenčním komfortem prostředí a nástrojů pro manažery a 
rozpočtáře získává euroCALC 3 výrazný náskok před ostatními. Pro 
uživatele i zájemce jsme připravili odborné bezplatné semináře, na kterých 
bude žhavá novinka euroCALC 3 oficiálně představena.  

Srdečně Vás zveme!  ● Uživatelé: 21. 10. – Olomouc, 22. a  23. 10.  – 
Praha, 30. 10.  – Č. Budějovice, Zájemci: 4. 11. – Olomouc, 5. 11. – 
Praha.                                                                   Více na www.callida.cz. 

www.callida.cz  
www.callida.cz  
www.callida.cz  
www.callida.cz  
www.callida.cz  



 

● Michaela Pro-
kůpková byla přija-
ta na pozici agentky 
do oddělení Zastu-
pování nájemců a 
korporátních služeb 
CB RICHARD 
ELLIS. Má více než 
dvouleté zkušenosti, 
které získala ve 
firmě Jones Lang 
LaSalle. 
● Paulína Husová je novou vedoucí 
v oddělení průzkumu trhu CB RICHARD 
ELLIS. Vystudovala VŠE se specializací na 
zahraniční obchod a má zkušenosti z Irska, 
kde pracovala více než dva roky pro Komoru 
účetních jako koordinátorka vzdělávacích 
programů. 
● Jana Novotná po 
ukončení magister-
ského studia na 
Karlově Univerzitě 
v Praze, pracovala 
pro MČ Praha 10 
na odboru územní-
ho rozvoje, během 
studia se věnovala 
proměnám prosto-
rové struktury post-
k omu n is t i ck éh o 
města a ve své diplomové práci zpracovává 
vývoj nákupních center v Praze. Nastupuje 
rovněž do oddělení průzkumu trhu společnosti 
CB RICHARD ELLIS. 

Pozvánka na konferenci k dřevostavbám  
Ve dnech 6. - 7. listopadu 2008 se ve Sport-

V-Hotelu v Hrotovicích u Třebíče koná již 
druhý ročník konference Dřevostavby v praxi. 
Závaznou přihlášku na konferenci, včetně 
podrobného programu, najdete na 
www.rigips.cz. Uzávěrka přihlášek je dne 24. 
10. 2008.  

Stavební veletrhy 
● TZB 
16. mezinárodní výstava technických zařízení 
budov 
22.10. - 26. 10. Bratislava - Incheba 
www.incheba.sk 
● STAVOTECH - MODERNÍ DŮM OLO-
MOUC 
Stavební a technický veletrh 
6. 11. - 8. 11. Olomouc - Výstaviště Flora 
www.omnis.cz 
● DENKMAL 
Evropský veletrh pro restaurování, památko-
vou péči a obnovu měst 
20. 11. - 22. 11. Lipsko 
www.denkmal-leipzig.de 

Bezpečnostní dveře  
Moderní doba přináší propojení pasivní bezpečnosti 

ocelových dveří NEXT s aktivními prvky elektronické 
ochrany -  tzv. mechatroniku. Otvírání dveří pomocí 
karet nebo čipů a jejich přímé propojení s docházkovým 
systémem je dnes již samozřejmostí ve většině kance-
lářských budov.  

Tyto systémy vytlačují stále populárnější biometrické 
čtečky otisku prstu, které ve spojení s motorovou vlož-
kou zamykají a odemykají dveře automaticky bez pou-
žití klíče. Zajímavou novinkou je barevná kamera ukry-
tá v kukátku. Ta bezdrátově přenáší obraz na jakýkoli 
monitor. Po připojení na PC může být pohyb před dveř-
mi zaznamenáván nebo přenášen internetem na libovol-
né místo na zemi. Samozřejmě všechny systémy je možno propojit s elektronickým zabezpečova-
cím systémem.  

Vysoká odolnost dveří NEXT je dána ocelovou konstrukcí, oboustranným pancéřováním, až 
dvacetibodovým uzamykacím systémem a speciálními kalenými kryty zámků. Dveře jsou ovládá-
ny bezpečnostními vložkami EVVA, které jsou odolné proti všem známým způsobům překonání. 
Všechny modely splňují zákonem stanovený standard pro požární odolnost.  

K dispozici je i úprava s certifikovanou kouřotěsností. Vysoký útlum zvuku je dosažen díky kva-
litní zvukové izolaci.  

Sprchové odtoky pro flexibilní úpravu koupelny 
Na rostoucí požadavky projektantů, bytových architektů a především zákazníků dosáhnout v 

koupelnách harmonie tvaru a funkčnosti, odpověděla společnost Viega kvalitními designovými 
produkty pod ochrannou známkou „Visign“, které tyto nároky spotřebitelů bezezbytku splňují. 

Současné technické i estetické požadavky na moderní koupelny jsou vysoké. Vedle kvalitního 
zpracování a funkčnosti hrají stále větší roli flexibilita, bezbariérovost a vzhled. Proto při rozhodo-
vání, jaký výrobek použít, stále častěji bereme zřetel na vysoce funkční prvky s dokonalým 
designem. V tomto směru pravidelně vytyčuje nové trendy celosvětově působící společnost Viega 
svými sprchovými rošty linie Visign.  

Důkazem toho je i řada ocenění renomovanými mezinárodními designérskými cenami. Produk-
tová paleta, se kterou mohou návrháři pracovat, zahrnuje designové rošty z ušlechtilé oceli a skla 
pro sprchové žlábky i podlahové odtoky. 

Skleněné sprchové žlábky rozšiřují program Visign o zajímavou klasickou rezervovanou odtoko-
vou variantu. Sklo stále více získává na významu jako prvek úpravy ve světě koupelen. Je nadča-
sově moderní, odolné a snadno se čistí – to jsou argumenty, které jak ve veřejno-podnikatelské, tak 
i v soukromé sanitární oblasti přesvědčí. K dispozici je devět variant pro úpravu koupelny. 

Nátěr brání vzniku plísní  
Otěruvzdorný vnitřní malířský nátěr Primalex My-

kostop s fungistatickým účinkem spolehlivě ochrání stě-
ny před plísněmi a navíc výborně kryje. Hodí se zejména 
do vlhkých a špatně větratelných prostor, kde je riziko 
výskytu plísní nejvyšší. Sněhobílý malířský nátěr vysoké 
kvality se vyznačuje výbornou kryvostí a je propustný 
pro vodní páry. Lze jej aplikovat na omítky a sádrokarto-
nové desky ve vnitřních prostorech. Primalex Mykostop 
lze použít jak v obytných místnostech, tak ve sklepích, 
garážích, koupelnách apod. Jeho bělost je shodná 
s malířským nátěrem Primalex Polar a lze je vedle sebe navzájem kombinovat. Může se obarvit 
výrobkem Primalex Tekutá tónovací barva. Podklad musí být před aplikací nátěru soudržný. Před 
malováním je nutné za mokra odstranit viditelné plísně běžně dostupnými schválenými prostředky 
(např. SAVO proti plísním) dle návodu. Nové stěny, sádrokartonové desky a slabší vrstvy starých 
nátěrů se následně napenetrují výrobkem Primalex Fungicidní penetrace. Nátěr Primalex My-
kostop se nanáší zpravidla ve dvou vrstvách. 
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